

## **Seventeen conferences in Europe to promote investment in Egypt**

### **Spanish delegation to visit Cairo in the near future**

#### **Mustafa Ebeid reports:**

**Dr. Nader Riad**, Chairman of the German-Egyptian Business Council, has officially taken over the chairmanship of the Confederation of Egyptian-European Business Associations (CEEBA), in succession to Mahmoud El-Keissy, whose term ended in July.

The celebration of the event took place during a Ramadan Iftar (breaking the fast after sunset). H.E. General Adel Iabeb Governor of Alexandria and Mr. Klaus Eiberman Ambassador of the European Union (EU) attended the celebrations, in addition to the ambassadors of the European States in Cairo, and various businessmen and industrialists.

The Confederation was founded in May 2004 by twenty five chambers and joint associations between Egypt and Europe. Since then, it had been agreed that the duration of each round of chairmanship would stand at one year, during which the Confederation would be headed by one of the chambers or associations.

Therefore, in accordance to the statute, Mahmoud El-Keissy chaired the Confederation for his term of one year as he was the Chairman of the Franco-Egyptian Businessmen Association.

**Dr. Nader Riad**, the new Chairman of CEEBA, affirmed that an integral program is being prepared for next year, including a vast number of conferences, fairs, and meetings in Egypt, Belgium, Spain, France, Germany, England, Holland and Italy. The aim for the CEEBA in the coming year is to attract investments and modern technology, along with the development of exportation capacities.

**Dr. Riad** declared that the program will focus on numerous activities in four main fields: the development of human resources through professional and managerial training, linking industry to research Centers in Egypt and Europe, and enhance environmental protection, along with preservation of natural resources, and the rational orientation of energy.

In addition, one of the main objectives is to activate the role of the two filiations of the Confederation, that of the Red Sea and that of southern Egypt, hoping that they both attain a level as high as that of the Alexandrian filiation.

Dr. Alaa Ezz, Secretary General of the Confederation, affirmed that three international conferences will be held in Cairo in the coming year, and seventeen specialized ones in EU States, all with the aim of promoting investment in Egypt, and developing its exportation capacities, with Europe as a primordial market.

Furthermore, the Confederation is looking forward to the arrival of a delegation of one hundred and twenty Spanish investors; representing the State of Catalonia. They are due to arrive in Cairo on February 14, 2010.

## **17 Konferenzen in Europa, um für Investitionen in Ägypten zu werben ... Eine spanische Delegation besucht demnächst Kairo**

- Mustafa Abed schrieb:

**Dr. Nader Riad**, der Vorsitzende des ägyptisch-deutschen Geschäftsverbands, übernahm offiziell den Vorsitz der Union der ägyptisch-europäischen Geschäftsräte als Nachfolger von Mahmoud Alqaisy, dessen Amtszeit im letzten Juli abgelaufen ist.

Die Amtsübernahme erfolgte auf einer Feier im Monat Ramadan, der General Adel Labib, Alexandriens Gouverneur, Klaus Ebermann, der EU-Botschafter, einige europäische Botschafter und eine große Anzahl von Geschäftsleuten und Industriellen in Ägypten beiwohnten.

Im Mai 2004 hatten 25 ägyptisch-europäische Kammern und Vereine die Union gegründet. Es war vereinbart worden, dass jede Amtsperiode nur ein Jahr dauert, und eine der Kammern oder einer der Vereine den Vorsitz übernimmt.

Ordnungsgemäß hat Mahmoud Alqaisy, der den ägyptisch-französischen Verein für Geschäftsleute leitete, der Union vorgestanden.

**Dr. Nader Riad**, der neue Vorsitzende der Union der ägyptisch-europäischen Geschäftsorganisationen versicherte, dass derzeit ein volles Programm für das kommende Jahr vorbereitet wird. Das Programm umfasse die Veranstaltung von einigen Konferenzen, Ausstellungen und Versammlungen in Ägypten, Belgien, Spanien, Frankreich, Deutschland,

England, Holland und Italien mit dem Ziel, Investitionen und moderne Technologie anzuwerben und Exporte zu fördern.

**Dr. Riad** fügte hinzu, dass sich das Programm auf einige Aktivitäten in vier Hauptgebieten konzentriert. Diese sind nämlich die Entwicklung der menschlichen Ressourcen durch Berufsausbildung, die Verzahnung von Industrie und den Forschungszentren in Ägypten und Europa, der Erhalt der Umwelt und der natürlichen Ressourcen und die Anwendung von energiesparenden Techniken.

Hinzu kommt auch die Aktivierung von Standorten der Union am Roten Meer und südlich des (Nil)Tals, damit diese das Niveau vom Standort in Alexandrien erreichen.

Dr Alaa Ezz, der Generalsekretär der Union, betonte, dass im nächsten Jahr drei internationale Konferenzen in Kairo und siebzehn spezialisierte Konferenzen in den EU-Staaten organisiert werden, um für Investitionen in Ägypten zu werben und ägyptische Exporte nach Europa zu fördern.

Die Union werde außerdem am 14. des kommenden Februars eine Delegation von 120 spanischen Investoren empfangen, die die Provinz Katalonien vertreten.

*Dr. Eng.*  
*Nader Riad*